
Protokół Nr VII/07 
z obrad VII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 13 sierpnia 2007 roku 

 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 14 radnych. Nieobecny 
usprawiedliwiony radny Leszek Franciszek Radulski. 
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. Franciszek Gawina 
6. Stanisław Gomoliński 
7. Tadeusz Krasowski 
8. Andrzej Kunicki 
9. GraŜyna Płonowska 
10. Marek Jankowski 
11. Jan Szmurło 
12. Antoni Szpakowski 
13. Ryszard Wietoszko 
14. Feliks Aleksander Wróblewski 

 
Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1. Franciszek Skowroński  Wiceprezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 
2. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 
3. Kazimierz Krzemień  Przewodniczący NSZZ RI "Solidarność", radny powiatu  

                  bielskiego 
4. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 
5. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 
6. Piotr Paprocki   Kier. Ref. BGRŚ 
7. Jolanta Januszewska Kier. GOPS 
8. Andrzej Uszakiewicz  Radca Prawny 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Obrady VII sesji rozpoczęto modlitwą ’’Ojcze Nasz...’’. 
 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 1100  dokonał otwarcia 
obrad VII sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej urzędu,  ul. Rynek 8, 17-120 
Brańsk, oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum. Powitał przybyłych na posiedzenie 
radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie poinformował, Ŝe wszyscy radni  otrzymali 
materiały na sesję w ustawowym terminie, w tym proponowany porządek obrad w brzmieniu:  
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji rady gminy. 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
5. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 roku. 
6. Przedstawienie informacji z realizacji uchwał Rady Gminy za I półrocze 2007 roku. 
7. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej na pomoc rzeczową, 
zasiłki okresowe i zasiłki celowe, 

b) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2007-



2010, 
c) opinii w sprawie uznania lasów ochronnych, 
d) zmian w budŜecie gminy na 2007 rok. 

8. Interpelacje i wnioski radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
10. Sprawy róŜne. 
11. Zamknięcie obrad. 

 
Zwrócił się do zebranych o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek 
do porządku.  
   Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady przystapił do realizacji kolejnych punków 
porządku obrad.   
Ad 3)   Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iŜ protokół z obrad VI sesji  Rady Gminy był 
dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłoŜony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 
Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  braku uwag poddał 
pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami za 14 – za, przeciwnych – 0, 
wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad VI sesji Rady Gminy Brańsk.  
 
Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 
sesjami. Przewodniczący Rady zadał pytanie odnośnie Zarządzenia Wójta Nr 25/07 z dnia 9 lipca 
2007 r. w sprawie powołania komisji do przejęcia nieruchomości połoŜonej w obrebie gruntów wsi 
Kalnica gm. Brańsk od Spółdzielni Mleczarskiej "BIELMLEK" z Bielska Podlaskiego - dlaczego 
została powołana komisja do przejęcia budynku zlewni mleka w Kalnicy od Spółdzielni 
Mleczarskiej "BIELMLEK" z Bielska Podlaskiego?  
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy - ..."Przezes Spółdzielni Mleczarskiej chce przekazać dla Gminy 
Brańsk  wszystkie punkty skupu mleka znajdujące się na gruntach gminnych. Jestem odmiennego 
zdania co Prezes, uwaŜam, Ŝe jest to decyzja przedwczesna punkty te powinne nadal pozostać w 
posiadaniu Mleczarni i sprzyjać rozwojowi spółdzielczości tak jak jest to na świecie. Moim 
zdaniem tworzenie punków skupu mleka po gospodarstwach prywatnych mija się z celem i sprzyja 
rozwojowi bakterii oraz szerzeniu się chorób. Według obowiązującego prawa, gdy Spółdzielnia 
zrzeka się nakładów na budynek stojący na ziemi gminnej, to gmina musi go przejąć dlatego teŜ 
wydałem w/w Zarządzenie"...  
Ad.5    Wójt Gminy poinformował, iŜ wszyscy radni wraz z materiałami na sesję otrzymali 
informację o przebiegu wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 r. Streścił stronę dochodową 
budŜetu. Stwierdził, iŜ wykonanie dochodów jest niskie, gdyŜ nie wpłynęły wszystkie środki z 
dotacji i subwencji, natomiast dochody zaleŜne od gminy wpływają rytmicznie. Sprawa podatków 
jest dobrze realizowana. Następnie streścił stronę wydatków budŜetowych. Stwierdził niskie ich 
wykonanie, poniewaŜ większość zadań inwestycyjnych będzie realizowana w okresie drugiego 
półrocza. Z zakresu drogownictwa prawie wszystkie zadania zostały juŜ wykonane. Radni nie 
wnosili uwag i zapytań do przedstawionej informacji. / informacja w załączeniu do protokołu/. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15 minutową przerwę w obradach od 
godz. 1225 do 1240. 
O godz. 1240 Przewodniczący  Rady Gminy wznowił obrady. 
 
Ad. 6 Z upowaŜnienia Wójta,  Sekretarz Gminy odczytał radnym sprawozdanie z realizacji uchwał 
Rady Gminy za I półrocze 2007 r. Radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego 
sprawozdania./ sprawozdanie w załączeniu do protokołu/.  
 
Ad.7 Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Wietoszko odczytał Opinię Nr 7/06/07 Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał 
przygotowanych pod obrady VII Sesji Rady Gminy Brańsk. 



 
Ad.7a) Kierownik GOPS Jolanta Januszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad 
zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej na pomoc rzeczową, zasiłki okresowe i 
zasiłki celowe, w uzasadnieniu podała, Ŝe podjęcie tej uchwały wynika z ustawy o pomocy 
społecznej. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Gminy głosami 14 – za, przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0,  podjęła Uchwałę Nr 
VII/43/07  w sprawie  zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej na pomoc 
rzeczową, zasiłki okresowe i zasiłki celowe. / uchwała w załączeniu do protokołu/ 
Ad.7b) Kierownik GOPS Jolanta Januszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
gminnego programu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną na lata 2007-2010 - w 
uzasadnieniu poinformowała, iŜ podjęcie tej uchwały równieŜ wynika z ustawy o pomocy 
społecznej. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
Rada Gminy głosami 14 – za, przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0,  podjęła Uchwałę Nr 
VII/44/07  w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i 
rodziną na lata 2007-2010 /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad.7c) Kierownik Referatu BGRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie opinii w sprawie uznania 
lasów ochronnych.  Poinformował, iŜ Nadleśnictwo Rudka zwróciło się z wnioskiem do Rady 
Gminy o zaopiniowanie uznania niektórych działek lasu państwowego za ochronne. W 
uzasadnieniu przedstawił, które lasy mogą być uznane za ochronne  i w jaki sposób prowadzi się w 
nich  gospodarkę leśną. 
Radny Kunicki z Oleksina poinformował, Ŝe przez działkę leśną, która ma być uznana za ochronną 
w Oleksinie przebiega droga gminna. Zadał pytanie, czy po uznaniu tej działki za ochronną w 
przyszłości będzie moŜna drogę poszerzyć dla potrzeb transportu?Czy nie będzie podobnego 
problemu jak z "Rospudą"? 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy - ..." nasza opinia dla Nadleśnictwa nie jest wiąŜaca. Działka 
leśna o której mówimy jest własnością państwową, dlatego gmina nie moŜe bez zgody 
Nadleśnictwa niczego zmieniać".  
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 
Gminy głosami 11 – za, przeciwnych – 0, wstrzymujących – 3,  podjęła Uchwałę Nr VII/45/07 w 
sprawie  opinii w sprawie uznania lasów ochronnych / uchwała w załączeniu do protokołu /. 
Ad.7d) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 
rok. Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe podjęcie takiej uchwały jest podyktowane zmianami w planowanych 
wydatkach inwestycyjnych na lata 2007-2010. ...”Do 15 sierpnia br. gmina ma przesłać do Urzędu 
Marszałkowskiego w Białymstoku wykaz zadań inwestycyjnych na rok 2008, dlatego teŜ niektóre 
zadania planowane na rok 2007, na które gmina nie uzyska środków unijnych przesuwamy na rok 
2008. Praktycznie ujmujemy do realizacji wszystkie znaczące drogi gminne. Planujemy równieŜ 
pozyskać środki unijne na remont budynku po byłej Szkole Podstawowej w Szmurłach. To miejsce 
w przyszłości będzie moŜna przeznaczyć na Gminną Bibliotekę Publiczną z Filią w Popławach oraz 
mini muzeum związane z rolnictwem. W Kalnicy natomiast w pomieszczeniu obecnej biblioteki 
zostanie zorganizowane Muzeum Narodowe. Mieszkańcy gminy deklarują przekazanie kilku 
znaczących eksponatów.”  Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały.  Rada Gminy głosami 14 – za, przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0,  podjęła 
Uchwałę Nr VII/46/07 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok / uchwała w załączeniu 
do protokołu/. 
Ad. 8 Interpelacje i wnioski radnych: 

a) Sylwester Bobel radny z Mnia podczas ostatniej sesji zgłaszał potrzebę nawiezienie i 
porównanie drogi prowadzącej od wsi Mień do szosy w kierunku Domanowa. ZauwaŜył, Ŝe 
w I półroczu nie przywieziono ani jednej wywrotki Ŝwiru na teren wsi Mień.  
Poinformował równieŜ, Ŝe wywrotki woŜące Ŝwir na drogę w Grabowcu, uszkodziły 
nawierzchnię drogi powiatowej w okolicach Mnia. Zadał pytanie czy nie moŜna byłoby 
postawić tam znaków drogowych ograniczających jazdę samochodom cięŜarowym? 

b) Marek Jankowski radny z Patok zapytał, kiedy będzie robiona droga w Patokach? 



c) Antoni Szpakowski radny z Glinnika zapytał, kiedy będzie prowadzona renowacja zbiornika 
wodnego w Glinniku? Skoro na “Otapach budowa ma juŜ ruszyć”. 

Ad.9 Odpowiedzi na wszystkie pytania i wnioski udzielił Wójt Gminy: 
Ad. 8a) ...” do urzędu trafiają dziesiątki próśb i podań w sprawie podwiezienia Ŝwiru na drogi. 
Wielokrotnie Państwu mówiłem, Ŝe gmina w ciągu roku wykonuje wiele km dróg Ŝwirowych, nie 
moŜemy jednak spełnić wszystkich Ŝyczeń mieszkańców. Przy ustalaniu budŜetu na 2007 r. były 
rozpatrywane podania, które w porozumieniu z sołtysem, radą sołecką, radnym, szkołą, OSP 
określały najpilniejsze zadania do wykonania w danej miejscowości.  W przypadku Mnia sołtys nie 
kontaktował się z gminą i nie wskazywał szczególnej potrzeby podwiezienia którejkolwiek drogi. 
Sprzęt GZK cały czas pracuje a to, Ŝe niektórzy proszą  o 1 lub 2 samochody  Ŝwiru a później trzeba 
podwieźć więcej, przyczynia się do wydłuŜenia terminu rozpoczęcia prac w drugim miejscu. 
Wracając do Mnia, w załoŜeniach jest naprawa drogi  prowadzącej od drogi powiatowej w kierunku 
wsi Domanowo” i proszę nie mówić Ŝe w Mniu nic się nie robi. W ostatnim tylko czasie zrobiono 
bardzo duŜo w porównaniu z innymi wsiami a mieszkańcy wciąŜ są niezadowoleni. Przytoczę tylko 
niektóre zadania: zrobiono drogę przy wysypisku śmieci i porządek na samym wysypisku, 
wykonano ul. przez wieś, ul. Piłsudskiego, ul. Brata Alberta, ul. Przy Januszu Łempickim, 
przeprowadzono częściowy remont szkoły i świetlicy wiejskiej. Jeśli chodzi o drogę powiatową o 
której Pan mówił,  to Dyrektor Zarządu Dróg został poinformowany  o częściowym jej 
uszkodzeniu. Nie ma jednak moŜliwości postawienia znaków drogowych ograniczających ruch, 
skoro w tamtym kierunku jest Ŝwirownia, to ludzie muszą do niej  dojechać i wyjechać”. 
Ad.8b) ...”droga o której wykonanie pytał radny z Patok, jest wytyczona i praktycznie była by 
robiona, gdyby jej budowa nie zakłócała stosunków wodnych na sąsiadujących z nią 
gospodarstwach rolnych. Podobną sytuację mieliśmy w miejscowości Brzeźnica, gdzie oskarŜono 
nas o naruszenie stosunków wodnych przy nawiezieniu drogi. W obecnej sytuacji zleciłem 
opracowanie projektu i zgłoszenie do Starostwa, aby w przyszłości nie wejść w konflikt z 
mieszkańcami wsi”. Poleciłem równieŜ dyrektorowi GZK oboranie tej drogi”.  
Ad.8c)  ...“wyjaśniam, Ŝe wnioski o środki na renowację zbiornika w Glinniku składała gmina, 
natomiast budowę zbiornika małej retencji na “Otapach” przejął Urząd Marszałkowski i będzie on 
finansowany ze środków Ministerstwa. Aby nasz wniosek mógł być rozpatrzony pozytywnie naleŜy 
udowodnić, Ŝe zbiornik będzie słuŜył do celów gospodarki wodnej a nie do celów rekreacyjno- 
turystycznych. Na miejscu była juŜ komisja i nie zaakceptowali naszych wyjaśnień. To nie jest tak, 
Ŝe co chcesz to otrzymasz. Realnie na dzisiaj nie widzę moŜliwości ponownego złoŜenia wniosku. 
Apeluję jeszcze raz, aby radni i mieszkańcy wykorzystywali swoje moŜliwości w Ministerstwie, 
Urzędzie Marszałkowskim czy Starostwie, aby sprawy wsi pchnąć do przodu. Gmina i tak w tym 
roku zrobiła więcej jak było wstępnie zakładane”. 
Ad. 10  W sprawach róŜnych poruszono następujące sprawy: 

● Pan Kazimierz Krzemień radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim podziękował Radzie 
Gminy i Wójtowi za podjęcie działań zmierzających do budowy drogi w Brzeźnicy przez 
wieś do drogi powiatowej w kierunku Lubieszcz. 

● Pan Krzemień jako delegat Podlaskiej Izby Rolniczej zachęcił zebranych do odwiedzania 
biura tej Izby w Bielsku Podlaskim w celu pozyskiwania cennych informacji dla rolników, 
nabywania gazet rolniczych itp. KaŜdy płatnik podatku rolnego jest równieŜ członkiem Izby 
Roniczej i z jej usług powinien korzystać. 

● Radny Kunicki z Oleksina zapytał o moŜliwości skorzystania z okazji budowy drogi 
powiatowej Popławy – Oleksin i  naprawienia odcinka drogi od wsi do wysypiska śmieci.   
- Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy ...” drogę o której radny mówi mieszkańcy Oleksina 
sami zniszczyli, zaorując pobocza i rowy.  W chwili obecnej gdy jest mokro nie ma mowy o 
równaniu, natomiast karpy z drogi powiatowej są wywoŜone na wysypisko śmieci a ziemia 
na budowę parkingu przy kościele w Brańsku.” 

● Wiceprezes Banku Spółdzielczego w Brańsku poinformował o limitach na kredyty i 
moŜliwościach składania wniosków.  Zaznaczył, Ŝe do wniosku nie potrzebna jest opinia z 
ODR tylko “Biznesplan”. 



● Wójt poinformował, o organizowanej pielgrzymce samorządowców do Częstochowy na 
dzień 26 sierpnia br. Rozdał imienne zaproszenia radnym. Powiedział, Ŝe jeŜeli radni się 
zmobilizują to zostanie podstawiony autokar. 

● Wójt zaprosił wszystkich do udziału w Festynie Rolników i Przedsiębiorców w niedzielę 19 
sierpnia 2007 r. Zaproszenia otrzymali bądź otrzymają wszyscy radni natomiast oficjalnie na 
uroczystości Radę będzie reprezentował Przewodniczący Rady. 

● Sekretarz Gminy poinformował, iŜ na 16 września br. na godzinę 1000, planowane są 
uroczystości pod pomnikiem w Olszewie zachęcił wszystkich do wzięcia udziału. 

● Sekretarz Gminy poinformował równieŜ, Ŝe Brat Cherubin Złotkowski wydał nową ksiąŜkę 
“Pamiętnik Ministranta” opowiadającą o Sanktuarium Matki BoŜej Pojednania w 
Hodyszewie. Cena ksiąŜki 10 zł. MoŜna ją nabyć u sekretarza. 

 
Ad. 11) Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1430  zamknął 
obrady VII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’ 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
 
Protokolant:         Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk     Ryszard Wietoszko 
 


